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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  1 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 15/2013 
Caràcter: ordinari 
Data: 11 de febrer de 2013 
Horari: de 19.15 a 21 h 
Lloc: Casal Pere Quart 
 
 
Assistents 
 
Jordi Font i Renom, president 
Lluís Monge Presència, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Teresa Esteban Peris, vocal del PSC 
William Charles Phillips, vocal de l’AV de Covadonga 
Evaristo Fortuny Roca, vocal de l’AV del Centre-Mercat 
Manuel Sanz Pérez, vocal de l’AV Rambla-Centre 
Juan Antonio Paleo Marcos, vocal de les entitats culturals 
Francesc Pascual Salomó, vocal de les entitats culturals 
Marcel·lí Garriga i Codina, vocal de les entitats esportives 
Josep Ibars Guillén, vocal de les entitats juvenils 
Joan Fidel Sarmiento, vocal de les entitats educatives 
Joan Miquel Pardo Cuenca, vocal del grup altres entitats 
Lluís Saila González, vocal del grup altres entitats 
Jordi Obradors Pineda, vocal de les entitats de comerciants 
Antoni Muñoz Balart, representant de la CUP (5%) 
Tona Sallent Custodio, representant d’ES (5%) 
Melcior Manau Gironès, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Joan Carles Sánchez Salinas, regidor de Cultura 
Antonio Rodriguez Moreno, sergent de la Policia Municipal 
Neus Sánchez Jiménez, tècnica de Cultura 
Carles Rossinyol Vidal, representant de CiU 
Elena Garcia Gabarró, administrativa del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Olga Balada i Martínez, vocal de CiU  
Antoni Font i Renom, vocal de CiU 
Juan Antonio González Marín, vocal del PSC  
Francesc Blanes Barrafort, vocal de les entitats de gent gran 
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Maria Rosa Segura Martínez, vocal de les entitats culturals 
Joana Soler Garcia, vocal de les entitats culturals 
Esther Camacho Bogas, vocal del grup altres entitats 
Sebastià Ruiz Garcia, vocal dels centres d’ensenyament  
Agustí Navarro Reynes, vocal dels centres d’atenció primària  
Marta Brullet Rodríguez, representant del PP (5%) 
 
Excusen l’absència: 
 
Germán Palacín Fornons, vocal de CiU 
Àngela Fernández Martínez, vocal de l’AV de Nostra Llar 
Guillermo Pons Buch, vocal de l’AV de Sant Oleguer - Sol i Padrís 
Manel Ruiz Gil, vocal de l’AV de l’Eixample 
Eduard Gutés i Martín, vocal del grup altres entitats 
Pere Farrés Berenguer, representant d’ERC (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Sessió monogràfica sobres les Barraques de la Festa Major. 
3. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat. 
4. Comunicacions. 
5. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, el president, el senyor Jordi Font i Renom, 
declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 

 
El president pregunta als vocals si volen fer alguna esmena a l’acta del 14 de gener de 
2013 abans de donar-la per aprovada. No hi ha cap intervenció i, per tant, s’aprova 
l’acta. 
 
 

2. Sessió monogràfica sobres les Barraques de Festa Major 
 
El president del Consell, Jordi Font, explica que en diferents consells de districte, en què 
es parlava de la Festa Major de Sabadell, sempre s’acabava tractant l’activitat de les  
barraques com a tema d’interès popular i que, per això, es va decidir al mes d’octubre 
de dur a terme un Consell on es tractés amb profunditat el tema Barraques i on cadascú 
digués la seva opinió: personal de l’Ajuntament, representants de barraques, entitats 
veïnals i representants dels partits polítics. 



  

 

141 

Així doncs, informa que en el Consell d’avui només es pretén que cadascú exposi la 
seva visió global, sense arribar a cap tipus d’acord o conclusió.  
 
Seguidament explica que les intervencions es desenvoluparan en diferents taules i 
cadascun dels ponents tindrà un temps d’entre 3 i 5 minuts per tal d’expressar-se 
breument. 
 
A continuació cedeix la paraula a la primera taula, composta per Joan Carles Sánchez, 
regidor de Cultura, i el senyor Antonio Moreno, sergent de la Policia Municipal. 
 
Pren la paraula Joan Carles Sánchez i expressa que les barraques no les organitza 
l’Ajuntament, sinó que les programa dins del conjunt de la Festa Major i que són una 
iniciativa que neix de la comissió de festes populars de Sabadell. Seguidament, explica 
que la Festa Major representa un moment simbòlic des del punt de vista de les 
polítiques culturals, on s’identifica la ciutadania amb l’apropiació del territori i de l’espai 
públic.  
 
Ens fa saber, que en les nostres festes majors hi ha una alta participació de les 
activitats impulsades, organitzades o dinamitzades pel teixit associatiu de la nostra 
ciutat. Comenta, que aquest fet no és comú en ciutats amb les mateixes dimensions que 
la nostra. 
 
Seguidament explica que les activitats de la Festa Major es divideixen en tres eixos: l’eix 
tradicional, l’eix cívic i l’eix artístic, però que paral·lelament hi ha altres projectes 
alternatius a la programació pròpia de l’Ajuntament, on hi hauria incloses les barraques. 
 
Explica que les barraques fa 14 anys que es celebren i que han evolucionat molt 
positivament, que inclouen diverses activitats i han millorat la programació, de manera 
que arriben a tots els públics. Això fa que l’Ajuntament no es plantegi en cap moment 
d’excloure-les, sinó que s’ha de veure quins criteris cal adaptar per tal de millorar-les. 
 
A continuació, expressa que el debat que sorgeix després de la Festa Major fa 
referència al que passa al voltant de les barraques, ja que aquesta activitat ha creat un 
poder d’atracció important on succeeixen efectes que perjudiquen l’entorn. Exposa que 
l’anomena’t “botellon” no és propi de les barraques, sinó que és una manera de 
construir oci per part del jovent i que passa a qualsevol espai de festa que tingui aquest 
model. Insisteix que cal saber separar aquests dos factors. 
 
Seguidament informa, que l’Ajuntament ja ha fet reunions per tal de prevenir els 
problemes amb l’alcohol i les drogues que sorgeixen en activitats com les barraques. 
 
A continuació, explica que cada vegada més les barraques es volen concentrar dins la 
trama urbana de la ciutat per tal de crear més seguretat, ja que en els espais llunyans al 
nucli urbà sempre s’han tingut més problemes. També, per garantir la seguretat, cal que 
l’espai requereixi una bona accessibilitat de serveis com Policia, Mossos d’Esquadra i 
Creu Roja.  
 
Per acabar, expressa que són conscients que l’activitat genera molèsties, però que mica 
en mica s’adapten millores pactant horaris, nivells de so i col·locant més lavabos a 
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l’espai públic. Conclou que cal diferenciar el model d’oci que adopten els joves, amb el 
que són realment les barraques i que l’Ajuntament continuarà treballant per millorar la 
qualitat de l’activitat. 
 
Un cop acabada la intervenció del regidor Joan Carles Sánchez, pren la paraula el 
sergent de la Policia Municipal, Antonio Moreno, i comença explicant que com a òrgan 
de seguretat en qualsevol activitat fan una planificació prèvia del personal i dels 
dispositius de seguretat necessaris per dur a terme aquella activitat. En el cas de 
barraques, ens informa que es coordinen amb els diferents departaments de 
l’Ajuntament (Cultura i Joventut) i fan reunions prèvies juntament amb Protecció Civil i 
els Mossos d’Esquadra per tal d’aprovar els dispositius de seguretat i el protocol a 
seguir.  
 
Seguidament, esmenta algunes de les recomanacions que es donen des de Seguretat 
Ciutadana, com ara: que hi hagi una bona accessibilitat del transport públic i que s’utilitzi 
per evitar accidents, que hi hagi un bon accés del servei d’urgències sanitàries, així com 
també per a les ambulàncies i el cos de policia en cas d’evacuació, que la comunicació 
entre els serveis sanitaris sigui directa i clara, que l’espai sigui adequat per a l’activitat 
amb una capacitat òptima i que disposi de les condicions higiènico-sanitàries 
necessàries, com ara, els lavabos mòbils, per evitar les miccions al carrer. 
 
Per últim, explica que les ultimes barraques, que van tenir lloc al Vapor Turull, es van 
valorar com a positives. Expressa que hores abans de l’activitat es tallaven els carrers 
dels voltants per tal d’assegurar que l’espai recollia els requisits necessaris. Un dels 
requisits indispensables és que sempre hi hagi la presència de la Creu Roja mentre duri 
l’activitat. També ens fa saber que hores abans de començar es reuneixen amb el 
departament de Joventut i els organitzadors de barraques per tal de coordinar-se i 
garantir la seguretat. 
  
El president del Consell, Jordi Font, agraeix l’explicació dels representants de 
l’Ajuntament i dóna pas a la segona taula formada pels representants de barraques, la 
senyora Aurora Murillo i el senyor José Luis Castet. 
 
Pren la paraula la senyora Aurora Murillo, representant de barraques, i explica, 
mitjançant una presentació audiovisual, que són una entitat sense ànim de lucre que es 
va formar el 1998. Explica que el primer any no es van celebrar barraques, sinó que es 
va fer una cercavila reivindicativa. Les entitats que hi col·laboraven es queixaven que no 
hi havia activitats juvenils durant la Festa Major i l’any següent ja es van organitzar 
barraques a l’ABB. Aquest espai quedava petit i llavors es van traslladar a la Bassa de 
Sant Oleguer, on van celebrar-les quatre anys seguits. Allà, es van adonar que es feia 
difícil la participació, ja que l’espai quedava molt apartat del nucli de la Festa Major. Així 
doncs, es va decidir fer l’espai de nit a la Bassa de Sant Oleguer i l’espai de tarda a la 
plaça de Miquel Crusafont, per potenciar activitats infantils. 
 
Continua explicant que, passats aquests quatre anys, l’entitat trobava que a la Bassa no 
tenien la seguretat necessària ni l’espai era l’adequat per continuar amb l’activitat. 
Llavors, van decidir de canviar el model, es creà l’entitat jurídica i es van trasllada a la 
plaça de la Creu Alta, on la festa nocturna acabava més d’hora i es potenciava molt més 
l’activitat de dia. En aquest espai, va haver-hi conflictes amb veïns i llavors es va pactar 



  

 

143 

amb l’Ajuntament de fer-les rotativament, és a dir, cada any, en un lloc diferent (la Creu 
Alta, Mercat Central, Universitat i, l’any passat, a la Creueta). 
 
També ens fa saber que hi ha 20 entitats dins la comissió de festes i 10 que els donen 
suport, així com els propòsits que tenen com a entitat, que són els següents: dinamitzar 
socialment i culturalment la ciutat, promoure el teixit associatiu, crear espais de noves 
propostes artístiques, difondre el seu model participatiu, promoure un altre tipus d’oci i 
recuperar i reivindicar l’ús de l’espai públic a la ciutat.  
 
A continuació, ens fa saber les tasques que desenvolupa l’entitat, que són les següents: 
es coordinen amb altres entitats per promoure les activitats culturals, duen a terme la 
festa de les barraques, proporcionen suport a les entitats que en formen part i a d’altres 
que ho necessiten i donen suport a les associacions de veïns per les festes majors dels 
diferents barris. 
 
Tot seguit, ens informa que les activitats de barraques les organitzen i les gestionen ells 
mateixos, que han canviat el model i no volen potenciar l’activitat de nit, sinó les 
activitats de dia, i que compten amb el suport d’entitats d’àmbit juvenils, culturals, de 
dones, informatives, d’esplais i de cultura popular.  
 
Per acabar mostren un seguit de fotografies de les diverses activitats organitzades des 
dels inicis de l’entitat fins a dia d’avui. 
 
Un cop acabada la intervenció dels representants de barraques, el president dóna pas a 
la següent taula, formada pels diferents representants de les entitats veïnals. 
 
Pren la paraula el senyor Evaristo Fortuny, representant de l’AV Centre Mercat, i 
expressa que ell només voldria saber si es té controlada la venda d’alcohol a menors 
durant les barraques i  vol saber si la mateixa entitat es pot coordinar per tal de fer-se’n 
càrrec i evitar les borratxeres descontrolades. 
 
Anoten la pregunta i un cop finalitzin totes les intervencions li respondran. 
 
Pren la paraula el senyor Bill Phillips, representant de l’AV de Covadonga i fa saber que 
al setembre de l’any 2011 es van celebrar les barraques al seu barri, concretament a la 
Universitat. Com a experiència personal explica que ell va assistir a dos concerts (Niña 
Pastori i Se atormenta una vecina) i ho qualifica com a molt positiu. Tot i així, explica 
que l’Associació de Veïns va rebre tres queixes per escrit, que van fer arribar a 
l’Ajuntament, on els veïns que vivien prop de la zona es queixaven dels sorolls i la 
brutícia que ocasionaven les barraques. Explica que se’ls va poder tranquil·litzar amb 
l’opció adoptada per l’Ajuntament, que cada any es celebrarien en un barri diferent. 
 
Paral·lelament, exposa que quan es van celebrar concerts de balls de saló per a la gent 
gran a la mateixa plaça de l’Escorxador, casualment, també se’ls van queixar els 
mateixos veïns.  
 
Seguidament, comenta que creuen que són més greus els problemes que tenen cada 
cap de setmana a dos locals musicals ubicats al seu barri, que creen sorolls, 
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desperfectes i destroces als cotxes estacionats, que no pas les barraques, que són un 
cop l’any. 
 
Per acabar, fa una reflexió a partir d’un article que va escriure el periodista Josep Ache 
al Diari Sabadell sobre l’origen de les sardanes comparant-lo amb la situació actual i, a 
la vegada, comenta que alguns representants dels partits polítics van queixar-se en 
altres consells. A part de la brutícia i del soroll que ocasionava aquesta activitat, també 
van dir que les barraques no eren un bon model a seguir per als joves. El senyor Bill 
Phillips conclou que no és el moment de rebre lliçons d’ètica i moralitat d’alguns partits 
polítics. 
 
Pren la paraula el senyor Manel Sanz, representant de l’AV de Rambla Centre, i explica 
que al seu barri no les han patit directament i que, per tant, no els han afectat gaire. 
Expressa que estan d’acord que cada any es celebrin en un lloc diferent i que els veïns 
esperen que es continuïn fent d’aquesta manera, per tal de repartir les molèsties 
anualment. 
 
D’altra banda, exposa que des del seu punt de vista la problemàtica la veu en els 
anomenats “corebars” paral·lels a barraques, que també tenen molta part de culpa. 
Expressa que aquest factor fa que els joves miccionin al carrer i s’emborratxin 
descontroladament i quan arriben a barraques ja no els cal beure gaire més. 
 
Per acabar, conclou que poca gent del seu barri es queixa i a l’Associació de Veïns 
Rambla Centre també els agraden les barraques. 
 
Pren la paraula el senyor Pep López, representant de l’AV Centre Creueta, i en primer 
lloc qüestiona per què s’ha de fer un debat de barraques, per què són gent jove, per què 
no són institucionals o per què són alternatives. D’altra banda, expressa que els debats 
són bons per aclarir el que es necessiti, però comenta que també es podrien debatre 
altres activitats de la Festa Major com la fira d’atraccions o la Festa Maxima FM.  
 
Explica que ell organitza la Festa Major del seu barri i que sempre hi ha activitats que 
molesten o que no agraden a tothom, però el que és clar és que s’organitzen igualment, 
ja que si no mai no es podria fer Festa Major. Creu que cal ser més permissiu i 
minimitzar els efectes negatius, ja que només es celebra una vegada l’any.  
 
També ens fa saber que al seu barri es van recollir signatures en contra de les 
barraques, que segur que les ha rebut l’Ajuntament, però que, com a entitat, ningú els 
va venir a demanar que hi col·laboressin. 
 
Finalment, conclou que des de la Junta de l’Associació de Veïns de Centre Creueta no 
estan en contra de les barraques i que és una activitat més dins el programa de la Festa 
Major. 
 
Pren la paraula el senyor Jose Antonio Vidal, representant de l’AV de Nostra Llar, i 
explica que no estan en contra de les barraques, però els anys que es van celebrar a la 
Bassa va haver-hi moltes queixes dels veïns. Considera que si s’ha volgut fer aquesta 
sessió monogràfica de barraques és perquè realment hi ha un problema a solucionar. 
Considera que les barraques no deixen dormir en tres dies els veïns del voltant i creen 
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una despesa molt elevada de neteja, personal de seguretat ciutadana i Mossos 
d’Esquadra. 
 
Ens fa saber que els veïns del seu barri li han proposat de traslladar la celebració de 
barraques fora de la ciutat, al Parc Central, encara que el jovent s’hagi de desplaçar. 
 
Per acabar, vol saber el pressupost que inverteix l’Ajuntament per tal de fer aquestes 
activitats, ja que, si és un pressupost elevat, les associacions de veïns també podrien 
exigir a l’Ajuntament, augmentar les subvencions de les entitats veïnals per celebrar les 
seves Festes Majors de barri. 
 
El president del Consell, Jordi Font, agraeix les explicacions dels representants de les 
entitats veïnals i dóna pas a la següent taula d’intervencions, formada pels 
representants dels partits polítics. 
 
Pren la paraula la senyora Teresa Mira, representant d’ICV, i explica que el problema de 
barraques va lligat a un model d’oci incontrolable d’alcohol i drogues. 
 
Afegeix que l’entitat ofereix activitats diverses amb un perfil molt interessant, però que 
cal tenir en compte que cada cop més aquest model d’oci serà incontrolable. 
 
Seguidament, expressa que la seguretat i l’alcohol van lligats, és a dir, on hi ha un 
problema d’alcohol i drogues hi haurà un problema de seguretat.  
 
A continuació, parla del valor afegit que tenen cadascuna de les activitats organitzades, 
ja que hi ha un projecte cultural al darrere. En canvi, l’alcohol i les drogues no tenen cap 
valor afegit. 
 
Exposa que les associacions de veïns no s’han oposat a les barraques, simplement han 
remarcat que hi ha un problema d’alcohol. 
 
Per acabar, conclou que no cal un debat de barraques, sinó que cal centralitzar el 
problema de la nostra societat amb alcohol i drogues i, per aquest motiu, proposa de 
suprimir l’alcohol durant la celebració de barraques. 
 
Pren la paraula la senyora Tona Sallent, representant d’Entesa per Sabadell, i ens fa 
saber que ells valoren positivament les barraques i que, d’aquesta manera, es dóna als 
joves un protagonisme que altrament no tindrien. 
 
Explica que el seu partit valora com a factor important que sempre facin propostes 
innovadores i desenvolupin activitats més enllà de la festa tradicional. 
 
Insisteix que la ubicació sempre serà un problema, però cal ser més permissiu i gaudir 
de la Festa Major. Posa l’exemple de la Festa de Cuba, que també genera soroll i acaba 
tard. 
 
Seguidament, exposa que també valoren que hagin potenciat les activitats de tarda i 
que tinguin abast per a tots els públics. Aquest fet ha provocat un increment del públic 
en els darrers anys i això és positiu. 
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Pren la paraula el senyor Carles Rossinyol, representant de CiU, i exposa que si s’ha 
organitzat un debat sobre barraques és que realment hi ha un problema. Afegeix que les 
barraques donen resposta als joves i que evidentment són problemàtiques, però no 
només a Sabadell, sinó a totes les ciutats on es celebren.  
 
Seguidament, reconeix l’esforç de l’entitat per organitzar totes les activitats que es duen 
a terme durant la Festa Major, però insisteix que a l’entorn de barraques es generen 
moltes  molèsties.  
 
Comenta que està d’acord amb el posicionament de la senyora Teresa Mira respecte al 
model d’oci que hi ha avui dia que s’associa amb l’alcohol i les drogues i, per això, creu 
que és fonamental la ubicació d’aquesta activitat per tal que, allà on siguin, provoquin 
les mínimes molèsties possibles al veïnat. Insisteix que en comptes de suprimir l’alcohol 
a la festa, fet impossible, ja que és una font de finançament important, caldria estudiar 
amb més detall la ubicació de les barraques. 
 
Per últim, afegeix que el fet de que altres activitats de la Festa Major estiguin més ben 
ubicades fa que no se’n tingui de parlar tant. 
 
Pren la paraula el senyor Lluís Monge, regidor delegat, i expressa que no s’estendrà 
gaire, ja que el seu company Joan Carles Sánchez ja havia explicat el posicionament. 
Comenta que les barraques són un esdeveniment dins la Festa Major amb una evolució 
molt positiva i que és cert que quan es varen celebrar al barri de Nostra Llar va haver-hi 
molts problemes, però ara tot s’ha anat reconduint i funciona millor.  
 
Seguidament, reconeix el mèrit del organitzadors a l’hora de coordinar activitats i 
potenciar-les cada cop més. Expressa que és cert que hi ha una part afegida que és el 
consum d’alcohol, però que li consta que els organitzadors fan molts esforços per 
controlar la venta d’alcohol a menors.  
 
Conclou que s’ha de ser valent a l’hora de reconèixer l’esforç de l’entitat i separar el 
problema de l’alcohol amb el que són realment barraques. Insisteix que cal buscar 
solucions entre tots, per tal que cada cop funcionin millor i causin menys molèsties. 
 
Pren la paraula la senyora Laia Girós, representant d’ERC, que en primer lloc disculpa 
l’assistència del senyor Pere Farrés. A continuació ens fa saber que en l’últim Consell 
es va fer una demanda de la llista de les entitats que col·laboraven amb la comissió de 
festes populars, com també saber quina subvenció rebien de l’Ajuntament.  
 
Seguidament, expressa que el seu partit, a part de les molèsties de brutícia i soroll que 
creen les barraques, es centralitzen més en el model de la comissió. 
 
Comenta que els sorprèn la negativa que reben les entitats de la ciutat per formar-ne 
part, ja que tenen els requisits necessaris i posa l’exemple del seu cas concret, on els 
sorprèn negativament que no puguin formar part de la comissió. 
 
El president del Consell, Jordi Font, li respon que no recorda la demanda realitzada pel 
senyor Pere Farrés respecte a la llista de les entitats i la subvenció, però que en el torna 
obert de paraules li intentaran respondre. 
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Pren la paraula el senyor Antoni Muñoz, representant de la CUP, i exposa que no veuen 
les barraques com una problemàtica tal com han dit alguns dels ponents, sinó que és un 
fet de la ciutat que cal posar a exposició pública i buscar una solució els tres dies de 
soroll que provoquen. Insisteix que la gent ha de ser més permissiva i, tal com 
mostraven les fotografies dels organitzadors, valorar més el que se’ls ofereix.  
 
Respecte a la proposta de la senyora Teresa Mira d’anul·lar l’alcohol, opina que és 
contradictori, ja que estem en un poble mediterrani on la festa i l’alcohol van lligats i que 
cadascú ha de ser conscient d’on és el seu límit. 
 
Per últim, assegura que no es serveix alcohol als menors dins de barraques i que el 
control del  “botellon” fora de barraques no està en mans de la comissió de festes. 
Afegeix que potser caldria plantejar fins on ha d’arribar la implicació de l’organització 
amb l’Ajuntament.  
 
Finalitza la intervenció amb la frase del poeta i periodista valencià Vicent Andrés 
Estelles: “no et limites a contemplar aquestes hores que ara vénen, baixa al carrer i 
participa”. 
 
El president del Consell, Jordi Font, agraeix les intervencions i dóna pas a la resolució 
de les preguntes que han formulat els ponents, per tal que els responguin els 
representants de barraques i el personal de l’Ajuntament. 
 
Pren la paraula la senyora Aurora Murillo, representant de barraques, que en primer lloc 
respon la pregunta de la senyora Laia Girós d’ERC dient-li que totes les entitats que 
col·laboren amb barraques estan penjades a la web amb la corresponent definició. 
 
D’altra banda, respecte a la pregunta del pressupost, respon que reben una subvenció 
de l’Ajuntament de 3.000 €, aproximadament, que els fan servir per cobrir despeses 
d’infraestructures com per exemple l’electricitat. També explica que les despeses de 
l’entitat per dur a terme la Festa Major són uns 30.000 €, aproximadament, i que no 
s’obté gaire benefici, ja que cada activitat guanya només un 25%. Afegeix que tota 
aquesta informació es pot consultar al web. 
 
A continuació pren la paraula el seu company José Luís Castet, representant de 
barraques, i aclareix que les barraques no tenen cap benefici i que cada entitat que en 
forma part paga un import de 750 € que serveixen per muntar l’activitat. Creu que 
l’Ajuntament dóna poc i posa l’exemple de Sentmenat, on les despeses per 
infraestructures les paga l’Ajuntament, a més de la subvenció que també se’ls dóna. 
 
Respecte al tema de l’alcohol, insisteix que els joves van als supermercats i compren el 
que volen. Posa l’exemple del que passa cada cap de setmana a la Zona Hermètica de 
Sabadell, on els joves consumeixen alcohol incontroladament. És per això que insisteix 
a no focalitzar el tema de l’alcohol i drogues a barraques, que són tres dies, quan a la 
Zona Hermètica tenim el problema cada cap de setmana. 
 
Torna a prendre la paraula la senyora Aurora Murillo i afegeix que ja s’està pactant amb 
l’Ajuntament de rebaixar els preus de les begudes sense alcohol, fer cartells, etc., però 
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diu que el més important és l’educació que els pares donen als seus fills i la implicació i 
responsabilitat és dels joves i no pas de la organització de barraques. 
 
Per últim, pren la paraula el seu company José Luís Castet, representant de barraques, 
i conclou que la ubicació de l’activitat és molt important per tal que la població pugui 
veure  de prop les barraques i que cal que els partits polítics i la ciutadania apostin per 
aquest model i per millorar-les entre tots. 
 
El president del Consell, Jordi Font, cedeix la paraula al regidor Joan Carles Sánchez, 
per tal que respongui les preguntes formulades durant les intervencions. 
 
Pren la paraula Joan Carles Sánchez i respon que no disposa de tota la informació del 
que representa el pressupost de barraques a la Festa Major, però sí que és cert que des 
de la Regidoria de Joventut se’ls dóna una subvenció de 3.000 €, aproximadament, i 
Cultura hi col·labora amb temes de logística. 
 
Pel que fa el pressupost de neteja, exposa que no disposa de la informació, però, tot i 
així, comenta que és més fàcil netejar un espai urbà asfaltat, com ara la zona del Vapor 
Turull, que no pas un espai enjardinat com és el parc de Catalunya. 
 
Seguidament expressa que lligar el “botellon” i les barraques no és ètic, ja que qui fa 
“botellon” no té poder adquisitiu per consumir a barraques. Posa l’exemple de l’any 
passat en un comerç de la ronda de Zamenhof, on els joves feien cua per comprar 
alcohol o el jovent que sortia de l’estació de tren amb bosses plenes d’alcohol. Insisteix 
que el problema és l’educació en el grau de consum. 
 
Per acabar, remarca que si les barraques s’ubiquen fora de la trama urbana creen 
inseguretat. Posa l’exemple dels grupets de joves amb ideologies diverses que vénen a 
buscar enfrontaments, ja que l’any passat a la zona del Centre es van poder controlar 
amb facilitat, mentre que a Nostra Llar hi va haver molts problemes per controlar-ho.  
 
El president del Consell Jordi Font agraeix els aclariments i obre un torn de paraules 
amb la resta d’assistents. 
 
Pren la paraula el senyor Anselm Sanz, representant de l’AV de la Creu Alta, i exposa 
que la Festa Major de Sabadell i barraques no han anat mai juntes, sinó que a ells ja els 
va bé d’afegir-s’hi. Afegeix que a les 2 de la matinada ja haurien plegar els bars i així es 
consumiria menys alcohol i caldria considerar la possibilitat de posar més lavabos 
públics al carrer.  
 
Pren la paraula el senyor Juan Antonio Paleo i expressa que si el 80% de la població 
que assisteix a barraques correspon al nostre Districte és innecessari traslladar-les fora. 
Seguidament, comenta que des de la seva experiència l’educació dels fills a vegades és 
difícil perquè pot sortir bé o no. Així doncs, diu que aquests temes s’han tractat a casa i 
de moment ha tingut sort, ja que fins ara els seus fills mai han arribat a casa en mal 
estat. 
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Insisteix que és responsabilitat dels pares, ja que a les barraques s’hi troben diferents 
persones amb diferents costums i que depenent de l’educació de cadascú gaudiran la 
festa d’una manera o d’una altra. 
 
Conclou que és una qüestió d’educació i que correspon als pares d’ensenyar uns 
principis bàsics per tal que cadascú sigui conseqüent amb els seus actes. 
 
Pren la paraula la senyora Carlota, representant de la Banda de Músics, Balladors i 
Artistes "l'Animalada" i comenta que l’any passat  hi havia un lavabo per a cada 1.000 
persones.  
 
D’altra banda, explica que cada entitat que forma part de barraques organitza torns amb 
sis persones de les 23 h fins a les 5 h per controlar la venda d’alcohol dins el recinte i 
estan amb contacte amb la Policia constantment.  
 
Pren la paraula el senyor Jose Antonio Vidal, representant de l’AV Nostra Llar, i exposa 
que si són una entitat sense ànim de lucre tampoc cal que guanyin cap benefici. 
 
Un membre assistent que forma part d’una Associació Esportiva li respon que l’única 
referència que tenen per anar a competir a fora són els diners que recullen a les 
barraques. També afegeix que, a més d’obtenir beneficis, és una manera de relacionar-
se amb altres entitats i que val la pena d’informar-se prèviament de quines entitats hi ha 
dins de la comissió de festes. 
 
Torna a prendre la paraula el senyor Jose Antonio Vidal, representant de l’AV Nostra 
Llar, i explica que respecte al tema d’educació que ha comentat el senyor Juan Antonio 
Paleo, la joventut ja ve amb les seves bosses d’alcohol plenes i sí que és cert que els 
pares ho haurien de controlar, però moltes vegades no es pot. 
 
Pren la paraula una representant de la JNC, i diu als representants de les barraques 
que són un model excloent de les entitats, ja que no els deixen participar. També 
comenta que no li ha respost la pregunta concreta de la senyora Laia Girós, 
representant d’ERC.  
 
Per últim, afegeix que ella ha estat a les barraques i que no és comú de veure demanar 
el DNI abans de servir alcohol. 
 
Pren la paraula la senyora Aurora Murillo, representant de les barraques, i respon que 
és cert que no han respost a ERC, perquè creuen que no és el moment. Explica que és 
veritat que van presentar una proposta per formar part de la comissió de festes i que 
després d’una reunió que va tenir l’entitat, es va decidir que no es volia que en 
formessin part per uns motius que se’ls hi van transmetre per escrit mitjançant una 
carta.  
 
Pren la paraula el president del Consell, Jordi Font, i decideix tancar el debat. Tot i així, 
aclareix que el Consell del Districte és un òrgan participatiu i que per això de tots els 
temes que plantegen se’n parla i, per aquest motiu, s’ha tractat el tema de les 
barraques. Posa l’exemple que en els consells de districte s’ha parlat de les obres del 
Centre, de la Recollida Pneumàtica i fins i tot del Cas Mercuri de Sabadell, és a dir, que 
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tot el que es planteja es tracta i tenir coneixements d’aquests temes ajuda a prendre 
decisions. 
 
A continuació dóna per acabat el debat, agraeix l’assistència de tots els presents i passa 
al següent punt de l’ordre del dia. 

 
 
3. Informació dels representants  en els consells  sectorials de Salut,  Esports,  Educació  i  

Consell de Ciutat 
 
El senyor Evaristo Fortuny, representant del Consell d’Igualtat Dona Home, pren la 
paraula per explicar que el passat 22 de gener de 2013 es va celebrar una reunió on es 
van presentar 41 propostes de disseny de la imatge dels actes commemoratius del Dia 
de la Dona per l’any 2013. Ens aporta un full explicatiu d’aquest acte que diu el següent: 
 
“La Regidoria de Drets Civils i Ciutadania treballa per a fer real la dignitat i la qualitat de 
vida per a tothom, sense distinció de sexe. En el marc del Pacte pels Valors de la ciutat 
de Sabadell, la Regidoria s’implica activament en la implicació de polítiques a favor de la 
igualtat entre dones i homes i contra qualsevol tipus de discriminació. Per avançar en 
aquesta línia i tenint com a objectiu la sensibilització envers a les desigualtats de gènere 
es proposa cada any, un concurs per seleccionar la imatge dels actes commemoratius 
del Dia Internacional de la Dona. 
 
Enguany han estat un total de 41 propostes les que s’han presentat al concurs públic 
per a l’elecció del cartell anunciador dels actes commemoratius del Dia Internacional de 
la Dona corresponents del 2013, essent aquest, el tretzè any consecutiu que 
l’Ajuntament de Sabadell convoca aquest concurs. 
 
L’exposició dels cartells presentats es podrà visitar al Casal Pere Quart del dimecres 16 
al diumenge 27 de gener en els horaris habituals del Casal. 
 
El veredicte de l’obra guanyadora es coneixerà el dimarts 22 de gener a les 18h en un 
acte públic que tindrà lloc al Casal Pere Quart. Hi haurà un primer premi de 800€ i un 
segon premi de 300€. 
 
Des les 41 propostes presentades aquest any 2013, el 51% pertany a cartells signats 
per dones i el 49% per homes. El 56% del total són persones residents a Sabadell, el 
41% tenen la residència a les Comarques del Vallès occidental i oriental i el 3% a la 
resta de Catalunya. 
 
L’obra guanyadora ha estat seleccionada per un jurat format pel regidor de Drets Civils i 
Ciutadania, en Quim Carné, la Cap del Servei, un/a representant del Departament de 
Comunicació, un/a artista local, un/a representant de l’escola Illa i dues representants 
de la taula d’Igualtat de Gènere. El jurat es va reunir el passat 21 de desembre a fi de 
resoldre el concurs “Premi al Cartell anunciador dels actes commemoratius del Dia 
Internacional de la Dona 2013” i d’acord amb les puntuacions atorgades va determinar 
la següent resolució: 
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Primer premi de 800€ per el cartell presentat amb el lema “EL ROSA I EL BLAU SON 
COLORS” presentat per Hermes Martínez Sobrino. 
 
Segon premi de 300€ pel cartell presentat amb el lema “PASADASABADA” presentat 
per Víctor Neila López.” 
 
El president del Consell, Jordi Font, agraeix l’explicació i passa al següent punt de 
l’ordre del dia. 

 
 
4. Comunicacions 

 
El president del Consell, Jordi Font, dóna la benvinguda al senyor Josep Ibars com a 
nou vocal que representa les entitats juvenils del Districte 1. Ens informa que es van 
presentar dues entitats per formar-ne part: El Consell de Joves i El Xaloc. Es van posar 
d’acord, ja que Xaloc també formava part del Consell de Joves i van decidir que el 
senyor Josep Ibars els representés com a vocal de les entitats juvenils del Districte 1. 
 
Seguidament comunica la baixa del senyor Isidre Vicente Rebull, que estava en l’àmbit 
d’altres entitats i caldrà obrir un procés per veure com es substitueix aquesta vacant. 
 
A continuació, ens recorda que vàrem quedar en l’anterior Consell de Districte que se’ns 
aniria informant del més destacat que passa mensualment en el Districte i ens fa saber, 
que el secretari del Consell, Melcior Manau, està portant a terme la gestió de tot el 
relacionat amb el seguiment dels problemes més destacats del Districte per tal de poder 
traslladar aquesta informació al Consell i poder saber-ne més entre tots. 
 
D’altra banda, el president del Consell fa referència a les obres del Passeig i comunica 
que avui mateix ha començat la Fase 1 de les obres. La primera fase de la Fase 1 està 
previst que finalitzi la primera setmana de març. Explica que es concentra a la pl. de 
l’Àngel, on els vehicles no poden accedir-hi però queda garantit el pas dels vianants per 
la resta de la plaça. La segona fase de la Fase 1, es concentrarà al passeig de Manresa 
i començarà la segona setmana de març i finalitzarà la primera quinzena de maig. 
 
Pel que fa la tercera fase de la Fase 1, explica que es concentrarà al carrer de la 
Palanca i s’iniciarà al mes de maig. 
 
Seguidament, ens fa saber que la inauguració de la xarxa de recollida pneumàtica va 
ser important i no pas poca cosa com es va dir en el Consell anterior i, tot seguit, 
pregunta al secretari del Consell, Melcior Manau, si té coneixement de com està 
funcionant. 
 
Pren la paraula el secretari del Consell, Melcior Manau, i explica que en línies generals 
la posada en marxa ha estat satisfactòria, tot i que al principi hi va haver qüestions a 
resoldre com per exemple el tema de les bústies de paper i cartró que quedaven plenes 
massa ràpid, però que a dia d’avui ja està solucionat. També ens fa saber que hi havia 
desperfectes ocasionats per les mateixes obres al costat de les parades de les bústies 
que s’han d’acabar d’arreglar. 
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Conclou que la gent s’ha d’acabar d’educar, ja que encara deixen les bosses on hi havia 
els contenidors abans i que aquest fet requereix pedagogia, però, a la vegada, també 
voluntat per part dels veïns i comerciants. 
 
Pren la paraula la senyora Teresa Mira i diu que al carrer de Garcilaso hi ha bosses 
d’escombraries a terra i les alarmes de les bústies emeten soroll.  
 
El regidor Lluís Monge li respon que els comerciants, si no tanquen bé les bústies, 
aquestes emeten soroll per avisar-los. Insisteix que cal un temps pedagògic perquè la 
gent s’hi acostumi. 
 
El senyor Evaristo Fortuny comenta que el problema és del ganxo de les bústies. 
 
Lluís Monge li respon que està en fase de proves i que, en qualsevol cas, ja ho 
solucionaran. 
 
Per últim, el president del Consell, Jordi Font, demana esbrinar què va passar amb la 
feina que vàrem fer des del Districte quan vàrem obrir un debat sobre la simplificació de 
tràmits a l’Ajuntament, en què es va fer una proposta que es elevar a la Regidoria de 
Promoció Econòmica. Vol saber aquesta informació, ja que fa tres setmanes es va 
publicar una nota de premsa on es deia que s’havien adoptat unes mesures que els 
havien permès estalviar fins a un milió d’euros. Insisteix que nosaltres no hem tingut 
resposta de la proposta que vàrem fer i cal veure què ha passat.    
 
Per acabar, la senyora Teresa Mira proposa de parlar en un altre Consell de Districte de 
la contaminació atmosfèrica del barri que tenim actualment. 
 
El president del Consell, Jordi Font, ho té en compte i en pren nota per tal que en un 
proper Consell pugui venir algú de l’Ajuntament a parlar-ne. 

 
 
5. Torn obert de paraules 
 

Al no haver-hi cap més intervenció, el senyor Jordi Font agraeix a tots el presents la 
seva assistència a l’acte i aixeca la sessió, de la qual, com a secretari delegat, estenc 
aquesta acta. 
 
El secretari delegat     Vist i plau 
        El president 
 

 


